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З А П И С Н И К 
   сa 75. сједнице Представничког дома   

          Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
      одржане  07. марта 2006. године 

 
 
 Сједница је почела у 9.10  часова. Присуствовало је  40 посланика.  
 Оправдано су одсуствовали: Азра Хаџиахметовић и Ненад Мишић.                                                                                          
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали:  министри Никола Радовановић и Мирсад 
Кебо, замјеници министара Енес Бећирбашић и Драган Мектић..                           
 Сједници Дома присуствовали су и представаници Канцеларије  за ревизију финансијског  пословања 
институција БиХ. 
 
 Из међународних организација сједницу су пратили: Маја Рибар и Јелена Деспот – ОХР и Амра 
Аговић – ОЕБС. 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Никола Шпирић упознао је посланике да су из 
предлога дневног реда добијеног у позиву за сједницу скинуте двије тачке: 

- Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ – из разлога што је Уставно-
правна комисија затражила продужење рока за разматрање због великог броја уложених 
амандмана и 

- Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању идентичног текста Закона о заштити 
личних података, зато што се Комисија није могла састати. 

 
Такође је рекао да је у дневни ред  уврштен захтјев Савјета министара БиХ да се по члану 104. 

Пословника разматра Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ.  
Изнио је и предлог Колегијума да се из дневног реда изостави Листа Ад-хок комисије за избор 

и именовања чланова Изборне комисије, док се, према закључку Изборне комисије БиХ, не заврши 
поступак о утврђивању сукоба интереса. 

 
У оквиру расправе о предлогу дневног реда Тихомир Глигорић обавијестио је Дом да у име 

Мјешовитог клуба посланика СПРС – независни посланици подноси иницијативу за гласање о 
неповјерењу Савјету министара БиХ, прочитавши и образложење иницијативе. 

У вези са предлогом дневног реда, Тихомир Глигорић предложио је да се скине Захтјев за 
хитно разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за људска прва БиХ 
(предлагачи: Н. Шпирић, М. Рагуж и Ш. Џаферовић). Образлажући свој предлог, приговорио је 
предлагачима Закона што су прихватили текст који је усвојен у Дому народа, а занемарили амандмане 
усвојене у Представничком дому. 

Младен Поточник поставио је питање зашто ни сада у дневни ред није уврштено питање у 
вези с аутопутом и излазом Босне и Херцеговине на море, што је тражио још 08. новембра 2005. 
године. Предсједавајући Шпирић одговорио је да је Колегијум заузео став да ће се  и о том питању 
расправљати у оквиру Извјештаја о активностима  на пројекту Коридора 5ц, који је уврштен у дневни 
ред. 

Златко Лагумџија предложио је да се са дневног реда скине Информација о проблемима, 
плановима и трансферу новца за потребе Регулаторне агенције за комуникације БиХ и Јавног РТВ 
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сервиса БиХ, рекавши да је бесмислено да остане као тачка дневног реда с обзиром да ни овог пута 
није достављена писана информација. Такође, предложио је да се са дневног реда скине Преглед 
закључака Представничког дома, нагласивши да је требало да Дом добије информацију о реализацији 
закључака, а не преглед закључака. Затражио је да Дом у вези с овим тачкама усвоји закључак да се од 
Савјета министара БиХ затражи да достави материјале до наредне сједнице.  

 
 У расправи о дневном реду Златко Лагумџија коментарисао је и писмо предсједвајућег Савјета 
министара БиХ у вези са подношењем информације о резултатима увођења ПДВ-а, које су посланици 
добили на клупе, па је захтијевао да се Савјет министара обавеже да Дому достави актуелну 
информацију о резултатима увођења ПДВ-а. 
 Бериз Белкић рекао је да Клуб Странке за БиХ није за скидање са дневног реда Прегледа 
закључака, већ да се у вези са овом тачком усвоји адекватан закључак како би се задржао активан 
однос према Савјету министара те добила информација о реализацији закључака. 

Петар Кунић подржао је предлог Тихомира Глигорића за скидање са дневног реда захтјева за 
хитно разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену. Нагласио је да нема 
основа да се толико инсистира на овом закону као једном од услова за европске интеграције, а на 
другој страни се и не помиње попис становништва, што је такође један од услова. Кунић је подржао и 
предлог Златка Лагумџије да се скине Информација о проблемима, плановима и трансферу новца за 
потребе Регулаторне агенције за комуникације БиХ и Јавног РТВ сервиса БиХ јер није достављен 
писани материјал. Нагласио је да о Регулаторној агенцији треба обавити посебну расправу у Дому, те 
поново подсјетио на закључак Дома о директном ТВ преносу сједница Дома, који још није 
реализован.  

У вези са Законом о Омбудсмену за људска права у БиХ, предсједавајући Шпирић одговорио 
је да су чланови Колегијума, као посланици, искористили пословничку могућност и, у доброј намјери,  
предложили разматрање Закона по хитном поступку, како би се напредовало на путу ка 
интеграцијама, а Парламентарна скупштина треба о томе демократски да одлучи. Што се тиче 
директног ТВ преноса сједница Дома, обавијестио је да су чланови Колегијума одржали састанак са 
руководством Јавног РТВ сервиса и да се они не противе реализацији преноса, али да још увијек 
постоје технички и финансијски лимити и од стране преносне компаније и од стране Парламента. 
Нагласио је да ће се покушати изнаћи одговарајући начин да се сједницама Парламентарне скупштине 
посвети дужна пажња док се не обезбиједе услови за директан пренос.  

Поводом дискусије Петра Кунића у вези са Законом о Омбудсмену говорио је и Шефик 
Џаферовић. Рекао је да је пословничко право посланика да подносе законе, а да ће сваки посланик 
одлучивати према својој савјести.  

Милорад Живковић није се сложио да се са дневног реда скине Информација  о проблемима, 
плановима и трансферу новца за потребе Регулаторне агенције за комуникације БиХ и Јавног РТВ 
сервиса БиХ, рекавши да се превише касни са овом тачком дневног реда, а информација ипак није 
добијена. Нагласио је да су се у међувремену десиле неке ствари у вези са РАК-ом због којих је  
можда и  превазиђена  оваква формулација тачке дневног реда, па би било добро да ова тачка остане, а 
да се ургентно тражи и извјештај у вези са Регулаторном агенцијом за комуникације.  

Момчило Новаковић подржао је предлоге Милорада Живковића и заложио се да наведене 
тачке остану у дневном реду, а да се припреме закључци које би Дом усвојио без шире расправе.  

Мирсад Сиповић такође се успротивио скидању тачака са дневног реда јер се, како је рекао, 
већ припремио за расправу. Сугерисао је Колегијуму да настоји да оствари одговорну функцију и 
приговорио да се стално дешава да имамо велики број тачака дневног реда и да се на самој сједници 
достављају материјали, па није у стању све да прегледа и проучи иако жели дати конструктиван 
допринос раду Дома. Изразио је изненађење  због чињенице да се не може обезбиједити директан ТВ 
пренос сједница Дома, као и односа Савјета министара према Парламентарној скупштини, 
констатујући да ни сада на сједници нема  никога од чланова Савјета министара.  

У вези са предлогом дневног реда, Сеад Авдић скренуо је пажњу на Меморандум о Споразуму 
између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Словеније, нагласивши да је тај 
меморандум потписан 19. маја 2003, Савјету министара достављен у децембру 2005, а Парламентарној 
скупштини у фебруару 2006. године. Затражио је да му се одговори зашто овакви документи оволико 
касне, а ако нема адекватног одговора, предложио је да се Меморандум скине са дневног реда.  

Предсједавајући Никола Шпирић, након ових расправа, констатовао је да је у расправи било 
предлога који су и ''за'' скидање и ''против'' скидања поменутих тачака, па је рекао да је прихватљив 
компромисан предлог да поменуте тачке остану у дневном реду, а да се, без дуже расправе, усвоје 
одговарајући закључци, што је прихваћено.  
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Настављена је расправа о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за 

људска права, те изнесене дилеме да ли се поступило у складу са Пословником након што је 
претходни закон пао.  

Секретар Дома Бранка Тодоровић рекла је да су чланови Колегијума, у својству посланика, у 
складу са Пословником поднијели Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за 
људска права у Босни и Херцеговини, са захтјевом да се разматра по члану 105. Пословника и да је он 
у складу са Пословником уврштен у дневни реда, те да ништа у вези са овим није у супротности са 
Пословником.  

 
Након тумачења секретара Дома, предсједавајући Никола Шпирић констатовао је да је за 75. 

сједницу Дома усвојен сљедећи 
Д Н Е В Н И  Р Е Д: 

 
1. Записник  са 74. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама Закона о 

јавним набавкама БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 
4. Захтјев посланика Николе Шпирића, Мартина Рагужа и Шефика Џаферовића за 

разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за људска 
права у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 

5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Кривичног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника;  

6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају 
Комисије за финансије и буџет о  Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о порезу 
на додату вриједност (предлагач: посланик Златко Лагумџија); 

7. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају 
Комисије за финансије и буџет о  Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о порезу 
на додату вриједност (предлагач: посланик Јозо Крижановић); 

8. Предлог закона о примјени привремених мјера према лицима која су оптужена а  
       нису доступна Међународном  кривичном суду за бившу Југославију и лицима  
       укљученим  у пружање помоћи лицима оптуженим од Међународног  
       кривичног суда за бившу Југославију (прво читање); 
9. Предлог закона о допунама Закона Босне и Херцеговине о извршењу кривичних санкција, 

притвора и других мјера (прво читање) – предлагач: посланик Момчило Новаковић, 
10. Предлог оквирног закона о високом образовању у Босни и Херцеговини са Извјештајем 

Уставно-правне комисије (предлагач: посланик Момчило Новаковић); 
11. Предлог закона о  допуни Закона о порезу на додату вриједност, са Извјештајем Комисије 

за финансије и буџет (предлагач: посланик Душанка Мајкић); 
12. Извјештај Канцеларије за ревизију финансијског пословања институција БиХ о извршеној 

ревизији: 
а) Канцеларије за ветеринарство БиХ, 
б) Уставног  суда БиХ, 
ц) Комисије за отварање и прихватање понуда за кориснике буџета институција БиХ, 
д) Програма ревитализације зграде институција БиХ, 

      е) Архива БиХ, 
      ф) Комисије за имовинске захтјеве расељених лица и избјеглица – ЦРПЦ, 
      г) Министарства финансија и трезора БиХ, 
      х) Парламентарне скупштине БиХ, 
      и) Комисије за заштиту националних споменика БиХ, 
      ј) Високог судског и тужилачког савјета БиХ; 
13. Разматрање: 
       а)  Извјештаја о учешћу припадника Оружаних снага БиХ у операцијама  
            подршке миру у 2005, са Закључком Предсједништва БиХ, 

        б)  Одлуке Предсједништва БиХ о упућивању полицијских снага Босне и  
                        Херцеговине у операцију подршке миру Уједињених нација у Судану; 

14. Извјештај о раду Заједничке комисије за надзор над радом Обавјештајно-безбједносне 
агенције Босне и Херцеговине за период април 2004 – децембар 2005; 

15. Извјештај о активностима на Пројекту ''Аутопут  на  Коридору 5ц''; 
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16. Информација о проблемима, плановима и трансферу новца за потребе Регулаторне 

агенције за комуникације БиХ и Јавног РТВ сервиса БиХ; 
17. Преглед закључака усвојених на сједницама Представничог дома Парламентарне 

скупштине БиХ у овом мандатном периоду, закључно са 73. сједницом; 
18. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о 

идентичном тексту Буџета БиХ и међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2006; 
19. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о 

идентичном  тексту Закона  о извршењу Буџета БиХ и међународних обавеза Босне и 
Херцеговине за 2006; 

20. Давање сагласности за ратификацију: 
а)  Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Македоније о правној   
     помоћи у грађанским и кривичним стварима, 

       б) Уговора о зајму између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке –  
                       Национални пут Бања Лука – Градишка, 
       ц) Меморандума о споразуму између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
                      Владе Републике Словеније о проширењу дониране помоћи Босни и Херцеговини у  
                       2001, 
       д) Уговора о зајму – Регионални пројекат жељезница између Босне и Херцеговине  
                       и Европске банке за обнову и развој, 
       е) Протокола 14. уз Конвенцију о заштити људских права и основних слобода, који се 
                       односе на допуну система за контролу конвенције; 

21. Информација СИПА-е о трагедији породице Абазовић из Рогатице. 
 
 
Ад. – 1: Записник са 74. сједнице Представничког дома 

 
 О Записнику није било рсправе. Усвојен је једногласно (присутна 33 посланика). 
 

Ад. – 2: Посланичка питања и одговори 
 
Предсједавајући је подсјетио да су за ову сједницу одговоре на питања добили посланици 

Мухамед Морањкић и Лиљана Милићевић. 
 Одговоре су коментарисали Мухамед Морањкић и Љиљана Милићевић.  
 Постављена су сљедећа питања:  

 
Мирсад Сиповић: 
 «1. Постављам питање, јер имам увјеравања, контактирао сам  са министром Ковачем, да је 
требало да добијем писани одговор - због чега треба 15 дана да стигне одговор на посланичко 
читање». 
 2. И друго питање, такође сам га поставио на 72. сједници – у којој је фази и има ли намјеру 
Министарство цивилних послова, са министром Сафетом Халиловићем на челу, да стави у 
парламентарну процедуру Закон о спорту Босне и Херцеговине?» 
 
Ружа Сопта: 
 «1. Питање промета робе означене посебним маркицама, а која се затекла на залихама 
31.12.2005. године (питање образложено у прилогу 1) 
 2. Питање утврђивања царинске основице за пиво (питање образложено у прилогу бр. 2) 
 3. Питање дискриминисања домаће производње у односу на увоз готових производа (прилог 
бр. 3). 
 Прилози су саставни дио питања и образложења.» 
 
 
Ад. – 3: Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама Закона о  
              јавним набавкама БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке у расправи су учествовали: Душанка Мајкић, Јозо Крижановић, Петар 
Кунић, Бериз Белкић, Љиљана Милићевић и Милорад Живковић. 
 Са 26 гласова ''за'', пет ''против'' и два ''уздржана'' (из Федерације БиХ ''за'' је гласао 21, из 
Републике Српске пет посланика) усвојен је захтјев за хитни поступак. 
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 Такође је усвојен и Закон о измјенама Закона о јавним набавкама. ''За'' је гласало 30 (из 
Федерације БиХ 24, Републике Српске шест) ''против'' девет посланика.  
 
Ад. – 4:  Захтјев посланика Николе Шпирића, Мартина Рагужа и Шефика Џаферовића за 
                разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за људска 
                права у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 Никола Шпирић образложио је разлоге за подношење овог предлога закона и захтјев за хитни 
поступак.  
 У расправи о захтјеву за хитни поступак  учествовали су: Тихомир Глигорић, Никола Шпирић 
и Марија Перкановић. 
 Са 26 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 20, Републике Српске шест), шест ''против'' и једним 
гласом'' уздржан'' усвојен је захтјев за хитни поступак.  
 У оквиру расправе о Предлогу закона дискутовали су: Златко Лагумџија, Љиљана Милићевић,  
Петар Кунић, Мирсад Сиповић, Марија Перкановић и Тихомир Глигорић. 
 Послије расправе усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за људска 
права у Босни и Херцеговини. ''За'' је гласало 26 (из Федерације БиХ 21, Републике Српске пет), 
''против'' пет, ''уздржана'' три посланика. 
 
Ад. – 5: Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
              Кривичног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104.  
              Пословника 
 
 Без расправе Дом је усвојио захтјев Савјета министара да се Предлог закона о измјенама и 
допунама КЗБиХ разматра по члану 104. Пословника. 
 
Ад. – 6:  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају 
               Комисије за финансије и буџет о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о 
               порезу на додату вриједност  (предлагач: посланик Златко Лагумџија) 
 
 
 Предсједавајући је подсјетио да у Колегијуму није постигнута сагласност о Извјештају 
Комисије за финансије и буџет о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о ПДВ-у и подсјетио 
да се у другом кругу гласа о Извјештају Комисије. 
 Кратко је дискутовао Златко Лагумџија. 
 Приликом гласања у другом кругу, ''за'' Извјештај је гласало 18, ''против'' 16. 
 Предсједавајући је констатовао да је Извјештај Комисије усвојен и да је Предлог закона о 
измјенама и допунама Закона о ПДВ-у пао.  
 
Ад. – 7:  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају 
               Комисије за финансије и  буџет о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о 
               порезу на додату вриједност (предлагач: посланик Јозо Крижановић) 
 
 
 Предсједавајући је подсјетио да није постигнута сагласност о Извјештају Комисије за 
финансије и буџет о овом предлогу закона.  
 Јозо Крижановић је у краткој дискусији подсјетио посланике  шта се предлаже овим законом.  
 Није било расправе, па је предсједавајући  Извјештај Комисије дао на гласање у другом кругу. 
 ''За'' Извјештај је гласало 18, ''против'' 16. 
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен Извјештај Комисије за финансије и буџет и о 
овом предлогу закона и да је закон пао.  
 
Ад. – 8: Предлог закона о примјени привремених мјера према лицима која су оптужена а нису 

 доступна Међународном  кривичном суду за бившу Југославију и лицима укљученим  у 
              пружање помоћи лицима оптуженим од Међународног кривичног суда за бившу 
              Југославију (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома подсјетио је на Извјештај надлежне комисије и 
велики број усвојених амандмана, те да су због тога посланици добили пречишћени текст овог закона.  



 6
 У расправи у првом читању учествовали су: Момчило Новаковић, Тихомир Глигорић и 
Мирсад Сиповић. Затим је, са 25 гласова ''за'', два ''против'' и  пет гласова ''уздржан'' (из Федерације 
БиХ за 16, из Републике Српске девет) усвојен Предлог закона у првом читању.  
 Усвојен је и предлог предсједавајућег да се пређе у друго читање.  
 Без расправе, у другом читању, усвојен је закон који се, након усвојених амандмана, назива: 
Закон о примјени одређених привремених мјера ради ефикасног спровођења мандата Међународног 
кривичног суда за бившу Југославију, те других међународних рестриктивних мјера. 
 
Ад. – 9: Предлог закона о допунама Закона Босне и Херцеговине о извршењу кривичних 
              санкција, притвора и других мјера (прво читање) – предлагач: посланик Момчило 
              Новаковић 
 
 Послије уводних напомена, Момчило Новаковић говорио је у својству предлагача.  
 У расправи су учествовали: Мирсад Сиповић, Момчило Новаковић, Марија Перкановић, 
Тихомир Глигорић,  Бериз Белкић, Шефик Џаферовић, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић.  
 Послије расправе предсједавајући је спровео гласање о Предлогу закона у првом читању. 
 ''За'' је гласало 13, ''против'' 11, ''уздржана'' два посланика. Из Федерације БиХ ''за'' су гласала 
четири, из Републике Српске девет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона није добио ентитетску већину и да слиједи 
поступак усаглашавања у Колегијуму као комисији. 
 
Ад. – 10: Предлог оквирног закона о високом образовању у Босни и Херцеговини са Извјештајем 
                Уставно-правне комисије (предлагач: посланик Момчило Новаковић) 
 
 Предсједавајући Шпирић подсјетио је да је Дом већ трећи пут од Уставно-правне комисије 
добио негативан извјештај о Предлогу овог закона. 
 Није било расправе, па је предсједавајући Извјештај Комисије дао на гласање. 
 ''За'' Извјештај је гласало 17, а ''против'' 11 посланика. По ентитетима, из Федерације БиХ ''за'' 
је гласало 15, из Републике Српске два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да  Извјештај Уствно-правне комисије није добио ентитетску 
већину и да ће се спровести поступак усаглашавања.  
 
Ад. – 11: Предлог закона о  допуни Закона о порезу на додату вриједност, са Извјештајем 
                Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Душанка Мајкић) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, Душанка Мајкић је дискутовала у својству 
предлагача закона.  
 У расправи су учествовали: Љиљана Милићевић, Душанка Мајкић и Мирсад Сиповић. Затим 
је предсједавајући Извјештај Комисије дао на гласање.  
 ''За'' Извјештај гласала су 22, ''против'' осам посланика. Из Федерације БиХ ''за'' је је гласало 14, 
из Републике Српске осам посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Извјештај Комисије за финансије и буџет усвојен и да је 
тиме пао Предлог закона из ове тачке. 
 
Ад. – 12: Извјештај Канцеларије за ревизију финансијског пословања институција БиХ о 
                извршеној ревизији: 

а) Канцеларије за ветеринарство БиХ, 
б) Уставног суда БиХ, 
ц) Комисије за отварање и прихватање понуда за кориснике буџета институција БиХ, 
д) Програма ревитализације зграде институција БиХ, 

      е) Архива БиХ, 
      ф) Комисије за имовинске захтјеве расељених лица и избјеглица – ЦРПЦ, 
      г) Министарства финансија и трезора БиХ, 
      х) Парламентарне скупштине БиХ, 
      и) Комисије за заштиту националних споменика БиХ, 
      ј) Високог судског и тужилачког савјета БиХ 
 
У уводним напомена предсједавајући Шпирић рекао је да је ово посљедњих десет извјештаја о 

ревизији институција БиХ, те нагласио да се на овој сједници, осим комисијских извјештаја о сваком 
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извјештају о ревизији појединачно, усваја и главни извјештај Комисије за финансије и буџет који се 
односи на извјештаје о ревизији свих институција, са закључцима и препорукама садржаним у 
Извјештају.  
 
 Није било расправе.  
 Дом је, са 30 гласова ''за'' и два ''уздржана'' усвојио извјештаје о ревизији за институције из ове 
тачке, са главним извјештајем Комисије и извјештајима Комисије о свакој институцији појединачно, 
са закључцима и препорукама садржаним у извјештајима.  
 
Ад. – 13:  Разматрање: 

       а)  Извјештаја о учешћу припадника Оружаних снага БиХ у операцијама  
            подршке миру у 2005, са Закључком Предсједништва БиХ, 

                        Херцеговине у операцију  подршке миру Уједињених нација у Судану 
        б)  Одлуке Предсједништва БиХ о упућивању полицијских снага Босне и  
                        Херцеговине у операцију подршке миру Уједињених нација у Судану; 
 
 Предсједавајући Шпрић скренуо је пажњу на закључке које у Извјештају предлаже надлежна 
Заједничка комисија за одбрамбену и безбједносну политику.  
 У расправи о овој тачки учествовали су: Јозо Крижановић, Златко Лагумџија, Момчило 
Новаковић. 
 Послије расправе усвојени су: 

-     Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага БиХ у операцијама подршке миру у 2005, 
                   (''за'' гласало 26, ''против'' три, ''уздржана'' два посланика), 

- Одлука о прихватању Одлуке Предсједништва БиХ о упућивању полицијских службеника 
у операцију подршке  миру УН-а у Судану (''за'' гласало 29, ''против'' два, ''уздржана'' два 
посланика) и 

- Одлуку о оправданости и нивоу наставка учешћа у постојећим операцијама подршке миру 
      припадника оружаних снага БиХ у 2006. години.   

 
Ад. – 14: Извјештај о раду Заједничке комисије за надзор над радом Обавјештајно- 
                безбједносне агенције Босне и Херцеговине за период април 2004 – децембар 2005. 
 
 О Извјештају није било расправе, те је усвојен са 29 гласова ''за'' и два ''уздржана''. 
 
Ад. – 15:  Извјештај о активностима на Пројекту ''Аутопут  на  Коридору 5ц'' 
 
 Предсједавајући Шпирић подсјетио је на закључке које у Извјештају предлаже Комисија за 
саобраћај и комуникације поводом разматрања из вјештаја из ове тачке.  
 У расправи су учествовали: Златко Лагумџија, Винко Зорић, Тихомир Глигорић, Селим 
Бешлагић, Младен Поточникк, Изет Хаџић,  Мухамед Морањкић и Сеад Авдић. 
 Златко Лагумџија и Младен Поточник предложили су закључке. 
 Предсједавајући Шпирић, прије преласка на гласања, рекао је да је предлог закључка Младена 
Поточника уско везан са закључком Златка Лагумџије, а што се тиче јавне расправе, одређена је 
закључком надлежне комисије. Затражио је од Младена Поточника, ако инсистира да се и о његовом 
предлогу закључка гласа, да закључак преда у писаној форми. Затим је спровео гласање прво о 
Извјештају Министарства комунукација и транспорта, са извјештајем надлежне комисије и 
предложеним закључцима у том извјештају. 
 ''За'' је гласало 25, ''против'' три, ''уздржана'' два посланика. Предсједавајући је констатовао да 
је усвојен Извјештај Министарства комуникација и транспорта, као и Извјештај Комисије за саобраћај 
и комуникације, са сљедећим закључцима: 
 1. Аутопут на Коридору 5ц од стратешког је интереса за цијелу територију Босне и Херцеговине. 
Држава Босна и Херцеговина мора бити власник све студијске, планерске и пројектне документације за 
изградњу Коридора 5ц. Обавезује се Савјет министара БиХ да убрза цјелокупни поступак припреме за 
изградњу Коридора 5ц  и с тим циљем одмах учини сљедеће:  

a)  формира јединицу за имплементацију Пројекта «Аутопут на Коридору 5ц», одговарајућег 
кадровског капацитета који ће гарантовати убрзање процеса; 

б)   убрза израду цјелокупне пројектне документације неопходне за изградњу аутопута, из 
     обезбијеђених средстава вриједности GSM лиценци; 
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ц)  интензивира активности утврђивања и обезбјеђивања извора финансирања пројекта. Ово 
     укључује поступак испитивања интереса за додјелу концесије за изградњу аутопута 
     расписивањем јавног међународног конкурентског конкурса за додјелу концесије по моделу 
    «Изгради, управљај и пренеси» (БОТ модел), уз могућност усвајања и неког другог модела,  
    зависно од интереса понуђача, 
д)  изради стратегију путне инфраструктуре у Босни и Херцеговини, са прикључењем путне 
     мреже на Коридор 5ц; 
е)  припреми предлоге законских и подзаконских аката неопходних за реализацију Пројекта:  
     Закон о аутопуту на Коридору 5ц, Закон о јавном интересу, Закон о експропријацији; 
ф)  почне припреме за експропријацију земљишта и друге припремне активности које ће  
     омогућити почетак изградње аутопута у значајном обиму, према резултатима Предстудије 
     изводљивости.  
2. По потреби, а најмање једном мјесечно, ресорно министарство информисаће Комисију за 

саобраћај и комуникације о свим даљњим активностима на изградњи Коридора 5ц, а Комисија ће, када 
то буде потребно, информисати Представнички дом.  

 
Са 33 гласа ''за'' и једним гласом ''уздржан'' усвојен је закључак који је предложио Златко 

Лагумџија и који гласи: 0  
 Задужује се предсједавајући Савјета министара БиХ да на наредној сједници Дома поднесе 
експозе у вези са изградњом Коридора 5ц и свим оним што је прати, те о томе шта се намјерава 
урадити до краја ове године на Коридору 5ц. 
 Младен Поточник сагласио се да је и његов предлог садржан у претходном закључку.  
 
Ад. – 16: Информација о проблемима, плановима и трансферу новца за потребе Регулаторне 
                агенције за комуникације БиХ и Јавног РТВ сервиса БиХ 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио посланике на закључак Дома са 69. 
сједнице, који је усвојен на предлог посланика Златка Лагумџије, којим је од Савјета министара БиХ 
затражена предметна информација, те нагласио да информацију нисмо добили ни након интервенције 
закључком са 74. сједнице Дома.  
 С обзиром да је у расправи о предлогу дневног реда договорено да се не води шира расправа, 
Дом је усвојио сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
Сходно закључку Дома са 69. сједнице, одржане 25. октобра 2005, Представнички дом 

Парламентарне скупштине БиХ захтијева од Савјета министара БиХ да за наредну сједницу Дому достави 
писану информацију о проблемима,  плановима и трансферу новца за потребе Регулаторне агенције за 
комуникације БиХ и Јавног РТВ сервиса БиХ, као и информацију о другим питањима у вези са  Регулаторном  
агенцијом за комуникације БиХ (контрола СИПА-е и др.), која су покретали посланици на 74. и 75. сједници. 
 
 
Ад. – 17: Преглед закључака усвојених на сједницама Представничког дома Парламентарне 
               скупштине БиХ у овом мандатном периоду, закључно са 73. сједницом 
 
 Ни о овој тачки није вођена расправа, већ је усвојен сљедећи 
 

 З А К Љ У Ч А К  
 
 Савјету министара БиХ поново ће бити упућена ургенција са захтјевом да се до наредне сједнице 
Дома изјасне који су закључци Преставничког дома реализовани, уз достављање закључака који су усвајани 
интегрално са извјештајима комисија и закључака пленарних сједница оба дома Парламентарне скупштине 
БиХ.   
 
Ад. – 18. и 19: 
                Фатима Лехо, Јелина Ђурковић и Винко Зорић  именовани су у Заједничку комисију ради 
усаглашавања идентичног текста: 

- Буџета институција БиХ и међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2006. и  
- Закона о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза Босне и Херцеговине 

за 2006. годину. 
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Ад. – 20: Давање сагласности за ратификацију: 

а)  Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Македоније о правној   
     помоћи у грађанским и кривичним стварима, 

       б) Уговора о зајму између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке –  
                       Национални пут Бања Лука – Градишка, 
       ц) Меморандума о Споразуму између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
                       Владе Републике Словеније о проширењу дониране помоћи Босни и Херцеговини у  
                       2001, 
       д) Уговора о зајму – Регионални пројекат жељезница између Босне и Херцеговине  
                       и Европске банке за обнову и развој, 
       е) Протокола 14. уз Конвенцију о заштити људских права и основних слобода, који се 
                       односе на допуну система за контролу Конвенције 
 
 Мартин Рагуж, у својству предсједавајућег Комисије за спољне послове, рекао је да је ова 
комисија подржала акте из ове тачке дневног реда након што је добила објашњење од представника 
Министарства финансија и трезора БиХ и Министарства цивилних послова БиХ, па је предложио да 
Дом да сагласност за ратификацију.  Предлажио је да  Дом оснажи закључак Комисије којим ће се од 
Савјета министара затражити план приоритета у укупној инфраструктури за БиХ, као  и план 
укупних кредитних аранжмана и да те документе достави на разматрање надлежној комисији 
Дома.  
 
 Није било расправе.  
 Дом је дао сагласност за ратификацију свих аката из ове тачке, уз прихватање закључка 
Комисије који је изнио Мартин Рагуж.  
 
Ад. – 21: Информација СИПА-е о трагедији породице Абазовић из Рогатице 
 
 С обзиром да је Информација коју је доставила Агенција за истраге и заштиту означена као 
повјерљива, предсједавајући је замолио да у сали остану само посланици, како би се наставио рад 
сједнице. 
 
 У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су: Момчило Новаковић, Петар Кунић, 
Тихомир Глигорић, Бериз Белкић, Јелина Ђурковић, Никола Шпирић, Јозо Крижановић, Мехмед 
Жилић, Мартин Рагуж, Петар Кунић и Мирсад Сиповић.  
 Послије расправе једногласно је усвојен сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К  
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева од Савјета министара 

БиХ и ресорног Министарства безбједности БиХ да отвори истрагу о трагедији породице 
Абазовић из Рогатице и о томе Дому поднесе информацију.  

Рок за подношење информације је 30 дана.  
 
 Овим је, у 17.00 часова, завршена 75. сједница Представничког дома. 
 Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 
                           
 
               СЕКРЕТАР                    ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                        ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                             др Никола Шпирић  
  


